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Br. 4 God. IV. 
Samobor, 15. veljače 1955. 

List izlazi svakog 1. i 15. u mjesecu. — Cijena pojedi
no« broju 10 Din. — Tromjesečna pretplata 60 Din., 
petogodišnja 120 Din. — Tekući račun kod filiiale Na

rodne banke u Samoboru broj 415-T-88. — Glarni i 
odgovorni urednik Stanko Vugrinec, Starogradaka 55. 

Tiskara .Prosvjeta* Samobor. 

•'WI'H'NIHim 

mg^ra 

, 1 

GRADIMO GIMNAZIJU Važne odluke Zavoda za socijalno osiguranje 
Dalji doprinosi za izgradnja 
Sindikalna podružnica Tvornice, koža »Borac« 

obvezala se dati doprinos u iznosu od 5.000 Dim. 
»Industrogradnja«, poduzeće za industrijiske grad

nje, Zagreb, obvezalo se, da će prevesti 50.000 
komada opeke iz ciglane na gradilište. 

Sindikalna podružnica PTT (pošta, telefon, tele
graf) obvezala se dati doprinos od 5.400 dinara. 

Radnici i službenici Đačkog doma osmogodišnje 
škole Samobor pismeno su se obvezali, da će i 
oni pomoći Ovu korisnu akciju svojim đoprin-csom. 
Treba naročito istaknuti, da je ova njihova Odlu
ka pohvalna i vrijedna pažnje, jer su neki, od 
svojih prinadležnosti, koje su male, dali lijep mje
sečni obol. 

Tako na pr., neki namještenici Đačkog doma, 
imaju ,svega oko 6.000 dinara! mjesečne plaće, a po-
ložit će mjesečno 1.500 dinara kroz godinu dana. 

Prema tome osoblje Đačkojg doma dat će za 
izgradnju samoborska gimnazije 32.700 dinara. 

Nastavnički zbor Narodne osmogodišnje škole 
u Samoboru obvezao se pridonijeti iznos od oko 
150.000 dinara. 

Službenici NO-a gradske općine Samobor od
lučili su dati doprinos u iznosu od 150.000 Din. 

Radnici ciglane »Naprijed«, na svom sindikalnom 
sastanku od 11. II. o. g. zaključi še, da za izgradnju 
gimnazije izrade 35.000 komada opeke, što će iz
vršiti izvan svoje radne obaveze. 

Nadamo ,se, da će se i ostala poduzeća, usjta-
nove i sindikalne podružnice povesti za gornjim 
primjerima. M. G. 

Apel svim ustanovama, 
poduzećima i sinđ. podružnicama 

Početkom ovog mjeseca, uputio je Odbor za iz
gradnju gimnazije svoju okružnicu svim ustanova
ma i poduzećima te .sindikalnim podružnicama, kako 
bi ise svi radnici i namještenici upo'znali s našim 
težnjama i nastojanjima, te da bi kolektivno ili 
pojedinačno, prema svOjim imućstvenjim prilikama, 
upisivali dobrovoljne priloge za tu potrebnu pro
svjetnu ustanovu. 

Na sastanku predstavnika usitamiova i poduzeća, 
koji je održan 28. siječnja, izneseni su neki pri
jedlozi, na koji način bi se moglo pridonijeti iz
gradnji gimnazije. Biloi je vrlo dobrih i prikladnih 
prijedloga, te su neki i usvojeni. 

Neke tvornice će se obvezati na plaćanje stal
nih radnika kroz dulje vrijeme. Tako bi radnici 
radili na izgradnji gimnazije, a plaću bi primali u 
svom poduzeću — tvornici. Svakako, d:i bi broj 
stalnih radnika zavisio o broju zaposlenih radni
ka i namještenika dotičnlog poduzeća. 

Osim toga, radnici hi mogli radit; puno rad
no vrijeme u nedjelju, a dobitak bi se mogao u-
ložiti u fond za izgradnju gimnazije. Broj besplat
nih radnih sati zavisit će o volji radnika. 

Cijelo težište rada ili datih obaveza leži na 
sindikatima, pa je i Okružnica, koju su poduzeća 
i ustanove dobili, apel za konkretnu pomoć. 

Ostale građane, koji nisu u radnom odnosu, o-
buhvatit će- SSRN. Ovi građani će preko svojih 
uličnih bloikova ili seoskih organizacija upisati do
prinose. Svakako-, da će blagajnici SSRN izdavati 
potvrde ili upisivati u naročite obveznice. 

Notvčani doprinosi mogu se slati i na tekući 
račun br. 415-6643/2. 

Samlo maksimalnim zalaganjem svih naših gra
đana i stanovništva cijelog našeg područja, ova 
naša akcija bit će uspješna* i ostvariva. M. G. 

21. siječnja održana je skupština Zavoda za 
socijalno osguranje kotara Samobor. Skupština je 
donijela na temelju ovlaštenja iz člana 42. st. 5. 
Zakona o zdravstvenom oisigurariju irađnika i službe
nika niz važnih odluka. 

Osiguranicima će se nadoknaditi putni troško
vi na redo^nimi prevoznim sredstvima ili u hit
nim slučajevima najbržim prevoznim sredstvom, ka
da odlaze na pregled ili na liječenje liječniku ili 
zdravstvenoj ustanovi u drugo mjesto iz mjesta za
poslenja ili mjesta stalnog boravka, gdje nema li
ječnika. 

Osiguranicima, kod kojih liječnička komisija 
Zavoda pronađe, da bi kućna njega ili promjena 
boravka, obzirom na narav oboljenja, stambene, kli
matske i ofstale prilike, bila potrebna odnosno ko
risna, Zavod osigurava putne troškove. 

Pun iznojs dnevnice povišen je na 500 dinara. 
Visina naknade na ime troškova sahrane u 

slučaju smrti osiguranika ili člana njegove poro
dice starijeg od 10 godina, određena je sa 15.000 
dinara. Za djecu od dvije do navršene desete go
dine određena je 'naknada od 12.000 dinara, a za 
djecu do navršene dvije godine 9.000 dinara. 

Osiguranifcu će se isplatiti naknada umjesto 
plaće, ako mu oboli uži član porodice, a liječnik 
javne zdravstvene službe ustanovi, da je oboljeli 
član potreban njegovanja. Ova će se naknada is
platiti samo1 u slučaju, kada osiguranik živi sa 
oboljelim članom u zajedničkom kućanstvu, a nema 

kod kuće nikoga koji bi mogao pružiti određenu, 
njegu oboljelom. U određenom slučaju, ova nakna
da umjesto plaće može se odobriti do 30 dana. 
Iznimno produženje preko 30 dana dolazi u obzir 
jedino kod oboljelog djeteta, koje majka doji. 

Ove su odluke donijete poslije žive diskusije, 
u kojoj su uz čalnove skupštine sudjelovali i pred
stavnici Kotarskog sindikalnog vijeća. 

ISPRAVAK 
U Odlukama NO-a gradske općine Samobor, 

štampanim u polumjesečniku »Samoborske novine« 
od 1. II. 1955. potkrala se štamparska griješka, 
pa se u vezi s tim daje slijedeći 

I S P R A VÄK 
Odluke o kategorizaciji stanova, o zonama, o odre
đivanju stanarine, te o raspodjeli stanarine i fon
dova, br. 1018.-1955. od 26. I. 1955 

U čl. 14. st. 2. Odluke treba da stoji: 
»i 50/0 u fond za stambenu izgradnju« 

a ne kako je pogrešno inavedeno 550,,. 
Smrt fašizmu — Sloboda narodu ! 

U Samoboru, 14. II. 1955. 
Broj: 1425.-1955. 

Predsjednik: šorć Antun. v. r. 

Sa sastanka komunista II. i III. bloka u Samoboru 
Godišnjem sastanku II. i III. bloka prisustvo

vali su članovi SKJ i vanpartijci. Ta organizacija 
ima 19 članova. 

Sastanak je održan u svečano uređenoj sobi 
Đačkog doma i počeo u određeno vrijeme. Sekretar 

Između redaka . . . 
NE GRADIMO SVI . . . 

Redaju se zaključci . . . Dnevni red je pri 
kraju. 

Vodi se diskusija o izgradnji gimnazije . . . 
Svi odbornici su za to da se gradi, pa i di

skutiraju i teoretizirahu i obećavaju: sve ćemo . . . 
i agitirati i predlagati i . . . na koncu pada pri
jedlog, da se konkretno i stvarno pređe na čin. 
Jedan odbornik predlaže, da se jedna petina dnev
nice kroz godinu dama dade za izgradnju. 

Muk kod nekih . . . 
Nekako iz vedra neba, pa u rebra. 

. To se tiče njihove kese. 
Neki se zagledali u pod (valjda razmišljaju, 

kako će izgledati pod u gimnaziji?). 
Drugi se zagledali u nepoznato i kojekuda . . . 
Iznenađenje . . . da, za one koji su pristali 

da dadu svoju petinu dnevnice. 
Tu nisu odbornici bili jedinstveni. 
Naponedniji predlažu čitavu dnevnicu i pokazuju 

nesebičnost — dok oni drugi svoju . . . 
Protivnici mudro predlažu: Je, neka činovnici 

daju jednu svoju plaću. Zato su složni, da drugi 
daju. Ah oni sami . . . ne!! 

Sramota . . . Što bi im rekli birači, da su ih 
vidjeli. 

Kad bi tako svi pridonosili izgradnji naše gi
mnazije, sigurno jdš dugo, dugo nje ne bi bilo. 

Sličica je ovo s prošle sjednice Narodnog od
bora gradske općine Samobor. 

Graditelj 

organizacije, drugarica Štefica Višnić podnijela je 
izvještaj o radu organizacije i političkoj situaci
ji u zemlji i svijetu. 

Rad organizacije bio je dobar. Disciplina čla
nova SKJ je na visini. Članovi su aktivno učestvo
vali u radu SSRN i zborova birača. Nešto je sla
bije u III. blolku, gdje su članovi SKJ pokazali 
premalo aktivnosti u SSRN. Većina komunista su
djelovala je u radu društvenih organizacija, u sport
skim i drugim društvima, u kojima vrše razne du
žnosti. Naročito su bile interesantne diskusije Mi
re Kovačićek i Stanka Vugrijnca. Drug Vugrinec je 
govorio o akcijama i naporima naroda našega ko
tara kod izgradnje gimnazije, kao i u nizu drugih 
zadataka, Osvrnuvši se na dosadašnje uspjehe i ne-
đOsstatke. Prosvjećivanje i obrazovanje čovjeka na 
širokoj osnovi to je cilj svih nas, to je naša po
litika, završio je svoje izlaganje. Drugarica Kova
čićek govorila je 0 stipendijama učenika i stude
nata, o kritici i drugom. Ona je predložila održa
vanje sastanaka sa svim komunistima u II. i III. 
bloku, jer su mnogi komunisti vezani za svoje or
ganizacije u proizvodnji, pa nisu upoznati s radom 
ove organizacije. 

Poslije se prešlo na biranje sekretara. Najviše 
glasova dobila je drugarica Štefica Višnić, koja je 
izabrana za sekretara. An. 

GODIŠNJA SKUPŠTINA CRVENOG KRIZA 

13. II. gradski odbor Crvenog! križa održao 
je svoju redovitu glavnu godišnju skupštinu, koja 
se zbog premalenog broja prisutnih, članova mo
rala odgoditi. Zapravo nije moglo doći do izboraj 
nove uprave dok su svi ostali izvještaji pretreisani 
i po prisutnima primljeni. Izbor nove uprave iz
vršit će se 20. II. u čitaonici Narodnog doma u 
8 sati. Mole se članovi Crvenog križa, da u što 
većem broju prisustvuju skupštini. M. B. 
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ZDRAVSTVO 
Slabokrvnost kod djece 

Kaznolik je broj i uzrok slabotkrniosti. kod dje
ce. Ö krvi nalazimo promjene u smislu smanjenog 
broja crvenih krvnih tjelešca i smanjenja željeza. 
Slabokrvnost nastaje kao posljedica neke prebolje
le bolesti. - Novorođenčađ može također oboljeti 
od slabokrvnosti na pr. uslijed iskrvarenja i/, pup
ka, iz crijeva, kod raznih ozljedu u porodu i si. 

Boelsti, koje uzrokuju slabokrvnos!, jesu: Ra-
hitis, razne zarazne "bolesti, zatim crijevni paraziti 
(gliste) i dr. — U kotaru Samobor pregledano je 
u laboratoriju DNZ veliki broj dječjih stolica na 
crijevne parazite i krvnu sliku. Skoro u svakoj 
stolici nađene su gliste, a u krvi slabokrvnost. 
Do slabokrvnosti može dovesti predugo dojenje ili 
Umjetna ishrana kravljim mlijekofm i jedi «lična; pre
hrana. U našim selima je običaj dojenje djece i 
do 3 godine. To je loše i za majku i za dijete. 
U šestom mjesecu života treba dijete dohranjiva-
ti i svaki mjesec 1 obrok mlijeka smanjivati, jer 
ono ne sadrži sve potrebne sistojine za dalji ra
zvitak djeteta. U bijelom brašnu ima m,alo želje
za, te djeca hranjena; saimo brašnom također oho
le od slabokrvnosti. Povrće (naročito špinat), voće, 
jaja (žutanjak) treba davati djeci. 

Mala djeca, ikoja boluju od slabokrvnosti, mogu 
biti slaba i mršava radi nedovoljne prehrane, a 
druga su debela radi prevelike količine brašna ih. 
mlijeka. Kod školske djece postojji prividna slabo
krvnost. Ta djeca su na izgled blijeda, nježne su 
građe, slabog su teka, brzo se umaraju. Pregledom 
krvi takve djece nalaz je normalan. Ovakva sla
bokrvnost .uzrokovana je vanjskim uzrocima kao na 
pr. strah u školi, loše zračene stambene ili škol
ske prostorije, loša prehrana kaoj na pr. na br
zinu pojeden ručak ili doručak prije polaska u 
školu. 

L i j e č e n j e s 1 a b o k r v n o s t i sastoji se u 
uklanjanju samog uzroka na pr.: odstranjenje cri
jevnih parazita, liječenje rahitisa, zaraznih bolesti, 
a uz to lijekovi i racionalna prehrana s mnogo 
željeza, i C vitamina (špinat, jetra, žutanjak, meso, 
grah, sir i dr.). — Kod lakših oblika te bolesti 
popravlja, se stanje dijetom. Kod prividnih školskih 
slabokrvnosti bolje će oJd raznh preparata, koristi
ti svježi zrak, gimnastika, šetnje i racionalna pre
hrana. Dr. R. J. 

NARODNI ODBOR KOTARA SAMOBOR 
Uprava za prihode 

OBAVIJEST 
Ovime se obavještavaju porezni obveznici-pau-

šalisti, da će se razrez poreza za 1955. izvršiti 
na javnim raspravama u čitaonici Narodnog doma 
u Samoboru i to: 

1. za staklare, kovače, brijače, medicare, dim
njačare i drvodjelce na dan 28. II. 1955.; 

2. za krojače, krojačke, postolare, taksiste, go
stioničare te sve ostale koji nisu ovdje spomenu
ti, a plaćaju porez premla paušalnom razrezu, na 
dan 1. III. 1955. 

Početak rasprava u 8 sati prije podne. 
Pozivaju se porezni obveznici, da prisustvuju 

raspravama. 
Raspravama .mogu prisustvovati i ostali građani. 
Posebne obavijesti ne će se nikome slati. 

Samobor, 12. veljače 1955. 

PRODAJE SE GRADILIŠTE u Beizerovoj ulici kraj 
Sajmišta. — Upitati PAAR Vladimir, krojač 

Uzdizanje naših sela 
POLJOPRIVREDNA PREDAVANJA U SIJEČNJU 

U Strmcu je održano 2 puta predavanje »Orga
nizacija kluba i organizacija stočarstva«. . Predava
nja je održao Drago IvaJnjee i 2 predavača Glavnog 
zadružnog saveza. — Prisustvovalo je 60 osoba. 

U Sv. Nedjelji održao je Drago Ivanec pred 
30 ljudi predavanje »Akcija gnojenja livada«. 

U Rudama su održana 3 predavanja: Jedno 
»Vinogradarstvo« održao je Drago Ivanec pred 50 
ljudi, a Milena Dakić 2 puta u prisutnosti 50 lju
di »Zimska njega voćaka i voćarstvo«. 

U Vrhovčaku je održala predavanje uz film 
Milena Dakić: »Peradarstva«. — Prisutno je bilo 
100 ljudi. 

U Sv. Martinu održao je predavanje Drago Iva
nec: »Pravilna ishra'na svinja njemačke oplemenje
ne pasmine« (uz dijapozitive). — Prisustvovalo je 
50 osoba. 

U Bregani je bio slab posjet (oko 10 prisutnih) 
na predavanju »Voćarstvo«, koje je održala Milena 
Dakić. 

Pamičenje je jedina od najlošijih mana naših 
ljudi. Vode se sudske rasprave za niz nepotrebnih 
stvari, koje su jasne same po sebi, ali stranke se 
nikako ne mogu međusohno nagoditi. Takav je slu
čaj i s plaćanjem stanarJne i najamnine za lokale. 
Dolazi do nepotrebnog i suvišnog pos'a, gubljenja 
vremena i drugog. 

Stambena uprava, kao upravni organ Stambene 
zajednice, predala je dosada nekoliko tužbi Kotar
skom sudu radi neplaćanja najamnine. -^ Navest 
ćemo samo 2 primjera. 

Jednom samoljorskcm obrtniku određena je na
jamnina za lokal mjesečno sai 1.500 dinara. 10 
mjeseci ovaj obrtnik odbija da plaća bilo kakvu 
najamninu, pa i nižu. Konačno je stvar došla pred 
Kotarski sud, izrereua je presuda, da plati dužnu 
najamninu i da iseli iz lokala. 

Dva dana prije pravomoćnosti rješenja suda, 
isti obrtnik dolazi u gradsku općinu, gdje stvara 

13. o. mj. održana je u prostoriji čitaonice u 
Narodnom domu glavna godišnja skupština Aero-
kluba Samobor. 

Osim dosadašnjeg rukovodstva i brojnih čla
nova i mladih aeromodelara, skupštini je prisustvo
vao i izaslanik Glavnog odbora zrakoplovnog sa
veza Hrvatske drug Šneler. 

Skupštinu je otvorio i pozdravio sve prisutne 
drug Stanko Vugriner, dosadašnji predsjednik. 

U radno predsjedništvo bili su izabrani drugo
vi: Stanko Vugrinec, Josip Hetler, Josip Pejić, Šne
ler te Krešimir Pejić. 

Izvještaj tajnika i slanje blagajne dao je drug 
Josip Pejić, glavni rukovodilac našeg Aerokluba-

U tom izvještaju drug tajnik je vrlo lijepo i 

ORGANIZACIJE CRVENOG KRIŽA 
U Budinjaku je 9. I. održana godišnja skup

ština Općinskog odbora CK-a, na kojoj je anali
ziran dosadašnji rad. Ovaj je Odbor dobio od Ko
tarskog odbora CK-a Samobor u prošloj godini nov
čanu pomoć u iznosu od 310.000 Din za postra
dale u Delivukima, kao i odjevne predmete. 

Izabran je nov i odbor sa predsjednikom Josi
pom Ž: "̂  'erom i delegati za Kotarsku skupštinu. 

27. izabran je u Bregani Općinski odbor CK-
a sa p edsjednikom drom. Damirom Primužićem. 

U Sv. Nedjelji je održana godišnja skupština 
28. I. Izvještaj o dosadašnjem radu podnio je drug 
Matija Bosanac. — Rad u prošloj godini bio je 
dosta slab u većini organizacija. Izabran je novi 
odbor i delegati za Kot. skupštinu. Novi odbori 
preuzeli su obaveze za dalji rad. 

Na godišnjim skupštinama u Bregani i Sv. Ne
djelji prisustvovao je tajnik Kotarskog odbora CK-a. 

Izvršni odbor Crvenog križa kotara održao je 
29. I. sjednicu pod rukovodstvom predsjednika od
bora dra. Alberta Geoirgijevića. — Zaključeno je, 
da se održi godišnja skupština Kot. odbora CK-a 
20. II. o. g. Izvršena je raspodjela 798 plafket^ 
hrane, ikoje je ovaj odbor dobio od Glavnog od
bora CKH-e. Paketi su raspodijeljeni po Opć. od
borima CK-a, a oni će ih raspodijeliti članstvu. 

I. H. 

PREDAVANJE U RUDAMA. 29 I. o. g. odr
žao je predsjednik NOK-a Stanko Vugrinec preda
vanje o komuni vatrogascima u Rudama. Poslüe 
predavanja vođena je diskusija O «nekim pitanjima, 
a naročito o komunalnim problemima mjesta. 

SASTANAK SSRN-A U BRASLOVJU. U nedje
lju 30. I. došlo je na sastanak sela Braslovje pre
ko 50 članova SSRN-a. Predsjednik organizacije 
SSRN-a dao je izvještaj o dosadašnjem radu. Na
ročito je naglasio, da su u 1954. god. dah 1.500 
dobrovoljnih sati na izgradnji vodovoda*, a oko 640 
sati na popravku puta, ukupno 2.140 sati. 0 zna
čaju organizacije! i zadacima SSRN-a govorio je 
predsjednik NOK-a Vugrinec i Orlić. — Nakon toga 
izabran je novi odbor SSRN-a. 

Iz Narodnih odbora Kotara I Općina 
SASTANAK SAVJETA ZA PRIVREDU NOK-a 

održan je 12. I. o. g. Podnijet je izvještaj o radu 
trgovinske i financijske inspekcije, koji je uz širu 
diskusiju primljen. Rješavane su molbe privrednih 
organizacija i nekih privatnika. 

SJEDNICA SAVJETA ZA PROSVJETU NOK-a 
17. I. o. g. rješavala je prenos poslova na NO-e 

sa Stambenom upravom povoljno rješenje. To zna
či, da u tom slučaju nije trebalo izlaziti pred sud, 
jer su se stranke mogle nagoditi. 

Drugi je slučaj neplaćanja stanarine u vreme
nu od 1. III. do 31. XII. 1954. Čitava stvar je 
već nekoliko mjeseci pred sudom., Korisnica ^ta
na tvrdi, da je stanarinu platila 1. I. 1954. ku-
ćevlasniku za cijelu godinu unaprijed i da nema 
obaveze prema Stambenoj zajednici. Kada bi 
to bilo točno. Stambena zajednica! ne bi nikako 
smjela ostati bez najamnine. 

Najamnina se može platiti godinu dana unapri
jed, samo ukoliko postaji poseban ugovor odobren 
od nadležnih organa. U tom slučaju ima kućevlasnik 
povratiti Stambenoj zajednici cijelu svotu, a uko
liko taj ugovor ne postoji, korisnik stana je dužan 
platiti najamninu, a redovnim putem utjerati od 
kućevlasnika svoj novac. — Sada. se očekuje pre
suda Kotarskog suda. An. 

iscrpno prikazao cijeli put, razvitak i uspon našeg 
Aerokluba. 

Naročito je istakao veliko zalaganje mladih mo
delara, koji su se mnogo zalagali u svom radu, 
te pridonijeli uspjehu na prošlogodišnjim natjecanji
ma. Nadalje je u svom izvještaju drug Pejić na
glasio i naja'vio nove zadatke kluba, koji sto1 je pred 
njima u ovoj godini. To su u prvom redu izgradnja 
hangara i otvaranje letačkog centra kraj Samobo
ra, te pripreme za proslavu 10 godišnjice oslobo
đenja naše zemlje i 10-gođišinjice osnutka jugosla
venskog ratnog zrakoplovstva. 

Ima i drugih velikih zadataka i planova. Naši 
mladi modelari će prebroditi sve poteškoće i sa
vjesno izvršiti, pred njih postavljene zadatke. — 
Izabran je novi Upravni odbor. M. G. 

općina u vezi prosvjetnih pitanja, te donijela za
ključke o rezultatu objavljenog natječaja za pro
svjetne radnike. Predložein je prenos kažnjavattija 
za nepolazak djece u škole na. NO-e općima, koji 
bi to bo|j(e i brže mogli rješavati. Ujedno je pred
loženo, da se po mogućnosti nabave za udaljene 
škole radio-aparati. 

SAVJET ZA PROSVJETU I NARODNU KULTU
RU KOD NO-a GRADSKE OPĆINE na sjednici od 
18. I. o. g. razmatrao je probleme savjeta na
kon ustupanja po'slova iz NOK-a Samobor. Zaklju
čeno je, da Prosvjetna ustanova proširi svoju dje
latnost sada i na inoVo područje općine, postavljen 
je upravitelj i pretreseno pitanje rada muzeja. U 
vezi stipendiranja studenata zaključeno je, da se 
stipendira za potrebe ove općine jednog ekonomi
stu, jednoig građevinara i jednog medicinara. 

SAVJET ZA SOCIJANU POLITIKU I NAROD
NO ZDRAVLJE kod NO-a gradske općine Samobor 
održao je 20. i. o. g. I. redovitu sjednicu Do
nijet je prijedlog budžeta za 1955. god. i zaklju
čak o osnivanju fonda za! zaštitu djece. U na
stavku su pretresana dosadašnja rješenja o dodje
li socijalne pomoći po Narodnom odboru kotara i 
narodnim odborima općina. Dodijeljene su nov« 
socijalne pomoći na temelju molbi. 

SJEDNICA NO-A GRADSKE OPĆINE SAMO
BOR, održana 26. I. donijela je nekoliko važnih, 
odluka: Odluku o kategorizaciji stanova, o zona
ma, o određivanju stanarine te o raspodjeli sta
narine i fojndova, Odluku o sistematizaciji radnih, 
mjesta u administraciji NO-a gradske općine Sa
mobor. Odluku o dopunskim plaćama i položajnim 
dodacima službenika NO-a gradske općine Samobor, 
Odluku o organima upravljanja stambenim zgrada
ma, Pravila o organizaciji i upravljanju ugostitelj
skim radnjama s malim ukupnim prihodima. 

NO OPĆINE BREGANA održao je 26 I. o. 
g. sjednicu u prisutnosti općinskih odbornika i od
bornika NO-a kotara s područja općne Bregana, to 
predstavnika polduzeća i ustanova iz Bregane. — 
Sjednici su prisustvovali i narodni zastupnici dru
govi Alojz Valječić i Stjepan Dovečer, a od strane 
NO-a kotara predsjednik Stanko Vugrinec i Josip 
Hjetler u ime savjeta za prosvjetu. Na sjednjci je 
podnio izvještaj o radu u prošloj godini predsjed
nik Ivica Kovačić. Iz izvještaja se vidjelo, da je 
bilo zalaganja i doista zadataka, koje je NO na 
zadovoljstvo izvršavao i da su u zadacima sudje
lovali i odbornici, što je pridonijelo boljim rezul
tatima. Pod trećolm točkom raspravljano je o pi
tanju proširenja i izgradinje školskog prostoMa u 
općini Bregana i stvoreni korisni zaključci. 

Godišnja skupština Aerokluba 
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Samoborski razgovori 
»SAMOBORSKI RAZGOVORI« NA KOJE SE GUBI 

DRAGOCJENO VRIJEME 
U broju 3. »Samoborskih novina« od 1. II. 

o. g. pisac članka pod naislovom »Samoborski raz-
govori& u podnaslovu »Podstanari, koze i pušači« 
pisao je i o našoj knjižnici, o njenim lijepim re
zultatima i o »brizi« za te knjige. Čini mi se, 
da taj anonimni pisale vrlo mallo zna o brizi za 
našu knjižnicu. Ne znam, da li ima u Sajn oboru 
drugova, koji ne( poznaj i našeg knjižničara, dru
ga Stanka Trpinai, njegovu revnost, pažnju i bri
gu za knjige. Upra'vo treba napeg knjižničara po
hvaliti za marljivost i pažnju, koju posvećuje knji
gama i knjižnici, u kojoj provodi dnevno po koji 
sat uz sav; ostali poslao. Istina, .kako pisac na
vodi, knjiga ima na podu, ali ispod njih je pret
hodno stavljen papir. Treba postaJviti pitanje: zašto 
su knjige na podu? 

Pisac rado kritizira, aili izgleda da ne zna 
što treba «kritizirati, gdje i kako kritizinalfci. Savjet 
za prosvjetu GNO-a Zagreb predviđa' oko dinara 
215,176.000 u svom, budžetu za prosvjetne usta
nove, a od te svote za gradsku knjižirucu 9,852.000 
dinara. Dakle sauno za knjižnicu toliko, koliko je 
skoro iznosio čitav budžet NOGO-e S imobor. Kad 
bi taj pisac to znao, ne bi |kritiziraio ono, o čemu 
nema ni pojma. — U Zagrebu nema sigurno knjiga 
na podu. Prosvjetna ustanova;, u čijem m sklopu 
nalazi i |knjiž|nica, i te kako vodi računa o knji
gama; naručene ,su nove police za knjige. Ü pla
nu je proširenje knjižnice i povećanje broja knji
ga. — To što je pisac članka/ uočio sada, vidimo 
mi već godinu dana. Svaki dala imade više knjiga 
na podu — opet zabuna pisca, jer to povećanje 
knjiga na podu govori o stalnoj težnji za pove
ćanjem knjižnog fonda. Izgleda, da taj pisac rijetko 
dolazi u knjižnicu ili pak slabo uočava, promjene. 
iVeka pisac znade, da je za; širenje prosvjeto i kul
ture potreban novac, a n© neki besmisleni razgo
vori. 

Kritika, i to ona dobronamjerna je potrebna^, 
tko radi taj i griješi, ali pisak samo zato, da se 
piše, jest pojava, koja zaslužuje svaku osudu. — 
Izgleda, da pisac izmišljaj neke senzacije u želji, 
da postane interesantan. Mi živimo u doba izgrad
nje socijalizma, i naš sav raci treba biti usmjere/n 
u korist zajednice. 

Još bi se htio osvrnuti na pušenje u kinu. 
Kulturni ljudi vjerojatno z?nadu čitati. Prije počet
ka svake kino predstave prikazuje sse dijapozitiv 
»Pušenje strogo zabranjeno«, pa nibko i malo sa-
mođiscipliniran ne će pušiti u kinodvorani. Svu

da ima iznimaka pa nažalost i ovdje. Onaj, koji 
je pušio, mislio je, da je hrabar, samosvjestan, 
uočljiv, interesantan. Nažalost ništa od navedenog, 
već naprotiv: nediscipliniran i nepristojan. 

Pisac postavlja pitajnje: Zar t> nije vidio niti 
jedan namještenik kina ili je olako prešao preko 
toga? Bilo je to 3. I. u pola 8. To je ponedje
ljak. Svakog ponedjeljka biljeter kad započne pred
stava, odlazi na drugu dužnost — mijenjanje re
klame, Zbog toga nažalost nije mogao vidjeti pu-
šača i .opomenuti ga na pristojnost, što bi obzirom 
na svoju savjesnost u službi sigurno učinio. — 
Po svemu sudeći, takvi će pušači nestati sami od 
sebe, pa smatram prijedlog psr:a, da se uvedu kino 
predstave za pušače, neukusnim. U buduće bilo bi 
interesantno, da se pisci ovako interesantnih čla
naka potpišu svojim prezimenom, kako bi znali gra
đani, kome to pero ide od ruke. Z. T. 

PODSTANARI IZ ULICE XIII. PROLETERSKE 
BRIGADE KBR. 1. 

Divan je naš Samobor. Svježi gorski zrak, 
niz predjela crnogorice1 pokrivene injem i masa 

ostalih faktora pružaju mu idiličan izgl<eđ. 
I mi ste radujemo, da se možemo ubrajati lu-đu 

stanovnike toga Ovako) opjevanog grada Radnice 
smo i presretne, da srnu u neposrednoj blizini na
šeg radnog mjesta mogle naći stati«, sobe u k »jima 
se osjećamo kao kod kuće, gdje možemo skuhati 
zajutrak, ručak i večeru, gdje možem > aparati ru
blje i što je već potrebno* za higijenu. Odmarati se 
u miru od dnevnog inapornig rada. Uvjerene smo, 
da nešto bolje ne može postojati ni u mašu, a 
kamo li da se može naći u našem gradu za tn 
stanarinu, koju plaćamo. Tko ne vjeruje, neka se 
dođe uvjeriti na lice mjesta. Zar nama radnicama 
nije potrebno jedno uredno i dolično obitavanje, 
ili bi zaista morali da stanujemo u kakvoj izbi 
ili podrumu, moguće po dvije ili tri u maloj pro
storiji, gdje ne bi mogle ni kuhati, niti što oprati? 

Da li je pisac članka pi ta j : Ima li gdje i što 
za nas samce, da U se tko za nas brine? On 
je bez točnog poznavanja stvari pisao <> tome. 

Stanka Pečnik, radnica Tvornice stakla »Kri
s t a l , Ljubica Grgos, Zlata Frlić i Evica Grg oević. 
radnice Tvornice čarapa »Sloboda«. 

I Z S T R M C A 
Osnovan klub naprednih poljoprivrednika 

u ogranku Seljačke Sloge 
Uz raznovrstan kulturno-prosvjetni rad, kojim 

se bavi Ogranak u Strmcu kraj Samobora, kao što 
je održavanje priredaba, tečajeva i predavanja, u 
Ogranku je osnovana i grupa naprednih poljopri
vrednika, koji se bore za povećanjei prinosa sa 
svojih polja uz upotrebu umjetnih gnojiva, bolje 
obrade zemljišta i primjenu drugih savremenih a-
grotehničkih mjera. 

Ova grupa prati stručnu literaturu i štampu 
o naprednoj poljoprivredi, pa se pristupilo vršenju 
pokusa na školskom vrtu i na zemljištima pojedu 
nih aktivnijih gospodara. Osim toga članovi Ogran
ka sudjeluju u mnogobrojnim radnim akcijama, ko
je se provode u selu ili izvan njega, kao što je 
uređenje i poljepšanje sela, elektrifikacija i izgrad
nja nasipa na Savi. 

Ogranak je go'stovao u Bregiajni i Galgovu, gdje 
su nastupile skupine Ogranka. — Najbolje su sku
pine dramska i tamburaški zbor. Ogranak broji 
preko 50 članova. 

Sve akcije, koje ogranak poduzimlje, rješavaju 
se zajednički, t. j . uz najužu suradnju sa zadru
gom, Dobrovoljnim vatrogasnim društvom, a uz po
moć Narodne škole i Narodnog odbora općine Sv. 
Nedjelja. Za dobar uspjeh rada. u Ogranku zasluga 

pripada vrlo aktivnim članovima, kao što su: Ilok 
Francetić, Luka Orabrek i šiefa Bosanac, rukovo
dilac dramske skupine. M Bosanac 

Opća poljoprivredna zadruga Strmec kod Samobora 

REORGANIZIRA SVOJ RAD 
Opća poljoprivredna zadruga u Strmcu pristu

pila je reorganizaciji svoga rada. Svi oni članovi, 
koji nisu htjeli povisiti udjele, brisani su iz član
stva zadruge. Glavna godišnja skupština ove zadru
ge zaključila je, da visina udjela iznosi Din 1.000. 
Odmah se upisalo oko 70 zadrugara. Za prošire
nje svoje djelatnosti zadruga je zatražila kredit od 
Narodne banke u visini od preko Din 1,000.000. 
Kotarsko vijeće i Vijeće proizvođača Narodnog od
bora kotara dali su garanciju za zatraženi kredit, 
i zadruga će uskoro moći da koristi zatražen,! fi
nancijska sredstva. 

Zadruga je nabavila traktor. 3 pr ikol ic i o-
stale potrebne gospodarske strojeve, kako bi čim 
bolje unaprijedila poljoprivredu svojih članova. U 
Upravnom odboru su vrlo agilni i poduzetni člano
vi, pa se s puno iva očekuje velika aktivnost 
ove zadruge, a n; .-recti cijelog sela i njegove 
zadruge. M. Bosanac 

Dr. Mil. Stoj. — Beograd: 

S A M O B O R 
Osvrt na njegov razvitak u prošlosti i sadašnjosti 

s nekoliko napomena općeg značaja 
(Nastavak 7.) 

Pitanje se postavlja i stada i u budućnosti: 
Što je urbanista uopće, a što je urb(anazalm ? — 
Ranije napomene želio bih da upotpunim samo s 
još nekoliko načelnih primjedaba. — Urbanista nije 
majstor, koji radi plan zia jednu kuću ili za jedan 
ili više građevinskih objekata, on nije ni vještak, 
koji određuje tip' kuće i njen stil; njega uopće ma
nje , zanimaju dijelovi, t. j . zgrade i građevinski 
objekti u njihovoj podvojenosjti pa ma koliko ovi 
bili Veliki i značajni, urban i situ zanima i u tome 
je glavna prednost njegove vještine: usklađivanje 
građe vinskih objekata u prostoru, tako da se pod 
svaku cijenu očuva i izrazi u punoj mjeri hfarmo-
ničnotS|t u zadovoljavanju sviih raznovrsnih potre
ba Zajednice. Ovdje se radi o vrlo složenoj naueno-
umjetničkoj disciplini, ma osnovu koje urbanista 
putem sretne sinteze stvari uspijeva da u prostotu, 
manjem ili većem, poveže dot stupnja savršenstva, 
ili bar razumne snošljivosti, sve građevinske objek
te: trgove, ulice, kuće, dvorišta, saobraćaj, (raspo
red gradsikih zona i postavljajnje privredno-kultur
nih i drugih ustano'va na udaljenosti i mjestima, 
gdje će u najjačoj mjeri odgovoriti našim potreba
ma, pri čemu uzimamo naročito u obzir i one či
sto estetskog karaktera, kao i druge, koje zado
voljavaju potrebe reprezentativnosti grada u jednom 
ili drugom pravcu, zatim potrebe sigurnosti (voj-
sfka), administracije, sporta, umjetnosti i t. d. — 
l zato, što ne postoji Onaj Platonov čovjek,, in
dividualista kao utjelovljenje svih znanja i ljudskih 
mudrosti, zato urbanista traži saradnju šireg fforu-

i, a tu dolaze,, kao što sam već napo

menuo, ne samo tehničar, nego i dobar historičar 
i ekonomista, odličan pravnik i dobar statističar, 
predstavnik kulturne djelatnosti i trudbenik s do
brim islkujstvom i poznavanjem potreba rađa i rad
nih odnosa, izvrstan agronom i dobar higijeničar 
i t. d. 

Što bi na pr. imao da radi u Samoboiru, Okru
ženom prekrasnim šumama i zelenilom, tako pri
vlačnim brdima, potocima i starim zamci ma ur
banista, čija bi ste sposobnost kretala u najužem 
okvira samo tehničkih znanja? — Stojeći pred ovim 
problemom, ovako delikatnim i kompliciranim, ne 
treba se nimalo čuditi, alki» i jednostavni ljudi iz 
naroda, oni radni slojevi koji stalno nešto stvara
ju, konstruiraju, usklađuju r uviel>čav"ju sve nove 
vrijednosti — ikažu koju pametnu rije# baš o ovim 
pitanjima, ikoja sie t<ču uređenjln grada . . . 

Želja mi je, da naročito podvučem značaj ra
zvitka urbaniSft'ke u pravcu sve jače sa radnje i u-
pučenofsti na što širu saradnju radnih slojeva i 
stručnjaka svih drugih zvanjfa, kaiko bi se putem 
tih kolektivnih nastojanja došld do boljih rješenja 
naravno ne zanemarujući ni pod koju cijenu onu 
bitnu saradnju urbaniste-tehničara, koji će tako za
mišljeni i ođ kolektiva usvojeni plan! naseljia dalje 
tehnički obraditi i izvoditi ha način, koji će do 
maksimuma odgovoriti svestranim potrebama. 

Nije slučajno, što naročito govorim o toj sa-
rađnji i podvlačim jači — riökjao bih demokratski 
karakter — dve discipline, ikoja se zove urb,ajnisti-
kia. Bilo bi više no smiješno tvrđenje, da naši 
stari urbaniste-neurbaniste nisu dali bezbroj odlič
nih rješenja, kako u području pojedinih građevin

skih objekata, tako isto i kod] obrade čitavih nase
lja. — Hajde, da s& ba,'s tu zaustavimo na, sa
mom Samoboru! 

Naši stari nisu mjerili teodolitoni ni drugim 
spravama, nego su često ulice povlačili od oka, 
nekad »žnorom«, po koji puta i obilježavanjem ja
ma s obje strane, između kojih je uređena cesta. 
Po pravilu sv,e javne ceste, koje su vodile grad
skom naselju, pretvaraju se postepeno u glavne grad
ske arterije-ulice. Pravac tili ulica određivao je 
čisto privredni cilj u skladu sa saobraćajnim po
trebama. Cesta, ikoja, vodi od Trgai kralja Tomi
slava sve do Gornjeg kraja, povučena' je krivudavo 
ispod ogranaka susjednih brežuljaka, onako isto 
kao što je i sama priroda odredila krivudavi tok 
potoka kroz samoborsko naselje. Sve ovo nije slu
čajno, jer priroda, ne trpi pravolimijske sisleme, 
čak ni u ravnicama, tako đa u njenom stvaralač
kom okrilju nalazimo možda samo u kristalima. 

Doba renesanse, koje se inače poklapa s od
nosima ropstva i apsolutizma, ali i buđenjem svi
jesti gradskih staeža, sve je u simetriji i pravo-
linijskom svrstavanju i ljudi i stvari. Nikakvo ču
do, ako se i intelektualni predstavnik toga doba, 
veliki filozof Dekart ljuti u svojim spisima, »jer 
su ulioe takio loše kompasirane «, što će reći od
stupaju od stroge simetrije i pravolinijskog sistema. 
Tako bi geometar ranijeg perioda ili urbanista, pod
ložan jednostranom utjecaju dogmatičkih shvaćanja, 
i ovu samoborsku cestu gledao da na svaki način 
pretvori što više u pravu liniju, a ta cesta lijepa 
je baš zbog svoga zrni jastog savijanja u skladu 
a prirodom, t. j . potdkojm i okolnim brdima.. I sa
mo postavljanje kuća i drugih zgrada na ovoj ša
rolikoj öesti izvedeno je individualno, ali ne ka 
o t i č n o , smišljeno da se zadovolje interesi i po
trebe svakog pojedinca, ali i dia' se ne okrtnje opći 
interesi . . . . 

(Nastavit će se) 



PROSVJETA 1 KULTURA 
Izložba slika s historijskog puta druga Tita 

u Indiju i Burmu 
9. 11. redakcija lista »Vjesnik« organizirala je 

izložbu slika s historijskog puta druga Tita i nje
govih saradnika u prijateljske zemlje Indiju i Bur
mu. Izložba jte bila smještena u čitaonici Narod
nog doma i otvofnema od 9 do 20 sati. Kao prvi 
izložbu su pregledali učenici iz obližnjih sela. za
tim učenici Narodne osmogodišnje škole Samobor 
i ostali. — Izložbu, jie s velikim interesom razgle
dalo oko 5.000 ofeoba. MaBo 

Prva priredba kazališta lutaka 
U okviru društva »Naša djeca« Samobor osno

vano je Kazalište lutaka, koje je 2. siječnja o. g. 
pO prvi puta nastupilo javno u Narodnom domu 
s igrokazom po narodnoj priči »Žabac mladoženja« 
i igrokazom u jednoj slici V. Rabadana »Meveđa 
kućica«. Kao glumci nastupili su Marija Paar, Ka-
fcica Cerovečki, Božena Parmać, Tomislav Sušmak, 
Dubravko Dulčić i Marijan Sabljak. U prošloj go
dini gostovalo je u Samoboru zagrebačko Kazalište 
lutaka s igrokazom »Šuma Striborova« i ostavilo 
na naše najmlađe neizbrisive dojmove. Zbog toga 
je i za Ovu našu . domaću izvedbu vladao veliki 
interes kod djece i odraslih. Može se reći, da je 
ova izvedba obzirom na skromna sredstva, kojima 
je raspolagala u uspoređenju s kazalištem iz Za
greba, postigla uspjeh iznad očekivanja. 

Ovaj prvi javni nastup dokazuje, da će naše 
Kazalište lutaka biti u stanju da zadovolji potrebe 
Samobora i okolice kvalitetnim izvedbama. Za sve 
glumce može se reći, da su vrlo dobri, ah nešto 
malo pretihi, dok je žabac premalo uvjerljiv ob
zirom na svoj nežablji ikreket. Za lutke se može 
reći, da su premalene. Ako se uzme u obzir, da 
je to prvi nastup, skromna sredstva, tada je to 
izvanredni uspjeh, a ovi mali nedostaci bit će u-
klor.jeni. Kazalištem je rukovodio Milivoj Vraničar, 
a komad je režirala Marija Paar. MaBo 

Pet prosvjetnih inspektora 
iz Autonomne oblasti Kosova i Metohije posjetili 
ÄU narodne škole u Svetoj Nedjelji, Bregani i Srne-
rovišću 9. II. Zanimali su se za organizaciju i 
rad naših narodnih šestgodišnjuh i osnovnih osmo
godišnjih škola. S tim su bili detaljno upoznati i 
bili su zadovoljni. Vodili su ih drug Dragutin Gli-
ha, prosvj. inspektor Rep. savjeta iz Zagreba i 
drug Đuro Bregeš. 

Savjetovanje predstavnika narodnih 
sveučilišta 

Predstavnici narodnih sveučilišta i ostalih or
ganizacija održali su savjetovanje 8. II. u Narod
nom domu u Samobqru. Prisustvovalo je 16 pred
stavnika, od toga 2 iz Zagreba'. Raspravljalo se 
o važnoij ulozi narodnih sveučilišta u obrazovanju 
odraslih. Ustanovljeno je, da se pored predaviačtke 
djelatnosti, koja se razvila nja1 području našeg ko
tara u obliku predavanja općih i nekih stručnih 
tema, razviju i drugi oblici obrazovanja odraslih: 
knjižnioe-čitaonice, razni tečajevi i seminari; i si. 
Takve djelatnosti treba sistematski usmjeravati, — 
u prvom redu od strane SSRN-a i njegovih komi
sija. —• Pojsebno se govorilo' o proslavi 10-godi-
šnjice Oslobođenja naše zemlje. 

Do sada je postojalo Narodno sveučilište u 
Samoboru, a jesenas su osnovana1 narodna sveuči
lišta u općinskim centrima Bregairna I Sveta Ne
djelja. Za općinski centar Galgovo nije osnovano 
Narodno sveučilište, ali je aktiv predavača za taj 
centar vrlo dobro izvršio takvu ulogu, pa je odr
žano dosta poljoprivrednih i zdravstvenih predava
nja u selima ove općine. 

Podvučena je i potreba, da Narodno sveuči
lište u Samoboru posluži kao centar za razvijanje 
takve djelatnosti u čitavom našem kotaru. 

N a r o d n o s v e u č i l i š t e 

PREDAVANJA 
25. I. održao je predavanje sveučilišni profesor 

dr. Leo Randić: »Putovanje u svemir«. Predavač je 
obuhvatio prve početke letenja s krilima od perja 
pa do zamisli letenja u svemir. Predavač je ob
jasnio da su uočene sve zapreke, koje će ometati 
ostvarenje tog smionog pothvata, i u tom smislu 
su predviđene protumjere. Naročito se ističe kao 
problem zagrijavanje rakete, pomanjkanje zTaka i 
sudaranje rakete s malim meteoritirna. 

Na kraju je podvukao, da se ozbiljno sprema
ju USA i SSSR, koja 6e od njih prva osvojiti je

dan od planeta i eksploatirati neprocjenjiva rud
na bogatstva, koja se n:Uaze na njima. Na tome, 
da se osvoji neki od bližih planeta, već sa' ozbiljno 
radi. Prijavilo se više kandidata za tu smionu i 
nadasve opasnu ekskurziju. Predavanje je sluša
lo s interesom oko 160 prisutnih. MaBo 

1. II. održao je predavanje o Saaru dr. Ni
kola Peršić. U svom interesantnom izlaganju pre
davač je upoznao prisutne s ;eoL rafsk;im položa
jem, granicama i stanovništvom Saara, te važne 
oblasti, za koju se vode boirbe između Francuske 
i Njemačke. U toj oblasti imade više Nijemaca, ma
nje Francuza, no tek 1935. provedenim plebisci
tom Saar se pripaja Njemačkoj. 

Kako je to područje bogato ugljenom, čija pro
izvodnja premašuje čitavu proizvodnju Zapadne Evro
pe, poslije II. svjetskog rata Saar postaje oblast, 
za koju se otimaju dva rivala. Francuska na stra
ni pobjednika u II. svjetskom ratu 1945. nastoji 
Saar potpuno priključiti sebi, ali to isto želi i Nje
mačka. U posljednje vrijeme vode se pregovori i 
nastoji se naći zadovoljavajuće rješenja za obje 
zemlje. Pregovori Mandes-France—Adenauer bili su 
blizu tom rješenju, no pad Maindes-France-ovcg ka
bineta usporio je rješenje tog važnog evropskog 
problema. Izlaganje predavača slušalo je s veli
kim zanimanjjem 140 osoba. MaBo 

8. II. održao je u Narodnom domu predavanje 
načelnik kriminalističkog odjela grada Zagreba drug 
Ivan Brezović. Već sam naslov teme »Kako prosti
tucija utječe na kriminalitet« privukao je pažnju 
velikog broja Samoboraca!, koji su u velikom bro
ju posjetili predavanje. Predavač je u svome izla
ganju podvukao, da je prostitucija pojava, koja po-
nizuje dostojanstvo čovjeka-žene, a prostitutkama 
nazivaju se žene, koje se obrtimice bave prostitu
cijom s neodređenim brojem ljudi u cilju zarade 
bilo u novcu ili poklonima. — Predavač je nagla
sio, da je prostitucija kod nas u .stanju stagnacije, 
a nikako u porastu i još je podvukao, da se vodi 
oštra borba protiv prolstitucije, ali da treba biti 
jako oprezan kod onog dijela žena, za koje postoji 
nada da se spasu od potpunog pada. 

Prostitucija nije neka novost, već je stara kao 
i civilizacija. Predavač je odlično vladao temom 
i u potpunosti zadovoljio prisutnu publiku. 

MaBo 

KAZALIŠTE 

„Intiman život" 
4. II. gostovali su članovi zagrebačkog kaza

lišta s duhovitom komeđijolm' Noela Cowarda »In
timan život«. — Komad je režirao Tito Strozzi. 
Uvodno predavanje održao je profesor Moric Da-
non, ujedno asistent režije. 

Nastupili su: Sanda Fideršek, Nataša Medović. 
Jurica Dijaković i Dragan Knapić. Samoborci su 
se upoznali s odličnim mladim glumcima, koji u 
skoroj budućnosti obećavaju mnogo. Naročito se ob
zirom na dosta tešku ali zahvalnu ulogu publici 
svidjela Nada Fideršek, — razumije se, da se i 
o glumi ostalih mora govoriti najpohvalnije. 

Ta četiri mlada glumca predstavila su se sa
moborskoj publici izvanređncim glumiojm i za ,to svoje 
umjetničko dostignuće bili nagrađeni spontanim plje
skom. — U posljednje vrijeme primjećuje se sve 
veći kontakt između publike i pozornice, što je 
svakako zasluga glumaca, pa zato ne izostaju us
pjesi s jedne i '.zadovoljna publika s druge strane. 

MaBo 

„Jednom n 100 godina" 
21. pr. mj. gostovali su članovi Dramskog ka

zališta i kazališta Komedija iz Zagreba u Narod
nom domu. Izveli su komediju u 3 čina, 5 slika 
od Herberta Saksa: »Jednom u 100 godina«. 

Komediju je režirao Borivojj Šembera, tehničko 
vodstvo Fred Kulenović. U glavnim ulogama nastu
pili su popularni glumci: Ružica Klaužer, Borivoj 
Šembera, Tomislav Anić i Milan Vojnović. 

Šembera je kao poznavalac Samoboraca znao, 
da ima posla s publikom istančana ukusa i smisla 
za kazališnu umjetnost, pa je tako) i nastupio, davši 
sve od sebe neusiljeno, uvjerljivo bez teatralnomu 
to se mora priznati i ostalim članovima, pa je 
zbog toga komedija uspjela u punom smislu te ri
ječi a publika ostala snažno impresionirana sadr
žajem i izvedbom komada. Ovo je treće uspjelo 
gostovanje. — Samoborci su za dobro izveden ko
mad zahvalna publika, a za loš su strogi kritičari. 

MaBo 

S^vort 
NARODNA TEHNIKA 

U 1954. osposobljena 33 vozača 
1 Autof-moto društvo »Samobor« održalo je svo

ju godišnju skupštinu 30. sijiečnja, kojoj su pored 
brojnijeg članstva prisustvovali i predstavnici AMSH-
e i Zem. odbora Nar. tehnike iz Zagreba. Skupšti
nu je otvorio predsjednik Branko Šimunić. Rad se 
odvijao prema dnevnom redu, pa su izneseni mnogi 
izvještaji — 0 radu i uspjie|sima u prošloj godi
ni izvijestio je tajnik. Osposobljeno je 33 vozača 
motornih vozila, a pri kraju je tečaj1 sa 25 po
laznika. 

Povodom Dana Ustanika održane su moto-trke 
uz sudjelovanje najboljih zagrebačkih vozača. — 
Izvrsno je uspio društveni izlet sa vozilima kroz 
Samoborsko gorje s ciljem u Lipovcu. — Za ben
zinsku stanicu nabavljene su cisterne, kompresor 
za gume, električne pumpe te razni namještaj i 
inventar, što je iziskivalo mnog> sredstava. Prema 
sadašnjem stanju, benzinska stanica se može sta
viti uz bok najmodernijima u zemlji. Ukupan in
ventar društva iznosi oko 2,000 000 dinara. Društvo 
posjeduje 1 motor-kotač i 2 automobila, koji su 
potpuno renovirani. 

U živoj diskusiji sudjelovali su i predstavnici 
AMSH-e i NT-e, koji su naglasili važnost osposo
bljavanja vozača putem auto-moto društava, koji 
dolaze sa stračnim znanjem i praksom u Armiji. 
Društveni život među članovima treba stalno po
državati, obuhvatiti žene i pionire na posebnim te
čajevima, organizirati javna predavanja i kjno-pred-
stave sa stručnim materijalom, povezati se i ak
tivno surađivati sa streljačkim družinama i drug:m 
granama Narodne tehnike kao na pr. foto i rađio-
amaterskoim. 

Plan rada za ovu godinu predviđa između o-
staloga jedne moto-trke u Samoboru, 3 ocjenske i 
2 orijentacione vožnje, izobrazbu 60 vozača u 2 
tečaja i masovni izlet članstva na moto-trke u 
Opatiju. 

Nakon razrešnice starom Upravnom odboiru, kod 
kojeg je konstatiran pravilafn rad, isti je ponovno 
izabran uz izmjenu jednog člana. 

Posh je skupštine, prisutni članovi i gosti pre
vezeni su na Lipovec, gdje im je priređen zajed
nički ručak. »Boor« 

KUGLANJE 

„Radnik"--„ZET" 319:309 
Uz nogometaše gostovao je i Kuglački klub 

»ZET-a« 30. -siječnja u Samoboru. Tom prilikom o-
digrana je prijateljska naroldlna utakmica s doma
ćim »Radnikom«. Ekipa gostiju morala, je prepu
stiti pobjedu razigranoj momčadi »Radnika«, u ko
joj su se, naročito istakli Oskar Ulle i Grga Öa-
leta. — Rezultat je bio 319:309 u korist »Radnika«. 

* * * 
Prijateljski susret između reprezentacije Samo

bora i Kluba majstora iz Zagreba, održan 6. ve
ljače, protekao je u zanimljivoj borbi. Makar nisu 
postignuti neki visoki rezultati (uglavnom radi te
ške staze), gledaoci su bili vrlol zadovoljni lijepom 
i sigurnom igrom, koju su predveli gosti. To! se 
nazal ost ne može reći za reprezentaciju, Samobo
ra, jer je igrala ispod svojih mogućnosti. 

U utakmici po međunarodnom sistemu, Klub 
majstora, u kom je igralo nekoliko državnih repre-
zentativaca i prvafcaj, pobijedio je reprezentaciju 
Samobora sa 2.333:2.107 čunjeva. — Istakli su se 
majstori Smoljjanović i Kê riboM, a kod domaćih Ci-
tarović i Mladenić. 

U popodnevnoj narojdnoj utakmici pobijedio je 
opet Klub majstora sa 353:306 čunjeva. 

Boor 

JAVNA ZAHVALA 
Prigodom smrti naše drage majke 

M I H E L E BISĆAN rođ. MEDVED 
mnogi su nas nastojali utješiti lijepim riječima, a 
svojim brojnim prisustvom na sprovodu iskazali sa 
našoj dragoj pofco[jinici ojnu ftstu ljubav i poštovanje, 
kojim su ju susretah za života. Svima njima od 
srca zahvaljujemo. 

OBITELJ BISCAN 


